
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 24

от заседание, състояло се на  12.04.2007 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Бойчо Кулински,  доц. д-р Лилия Райчева, акад. Людмил Стайков, 
Мария Стефанова,  Милен Вълков, доц.  д-р Райна Николова,  Стефан Димитров.
ОТСЪСТВАЛИ: доц. д-р Маргарита Пешева.

ДНЕВЕН РЕД:
1. Докладна записка от отдел „Лицензиране и регистриране”.
2. Докладна записка от отдел „Правен”:

• Относно установени административни нарушения;
• Относно участие в семинар.

3. Докладна записка от направление „Мониторинг”.
4. Докладна записка от инж. М. Бързанов относно закупуване на 

многофункционални устройства.
5. Писмо от Министерство на икономиката и енергетиката относно съгласуване на 

проект на ПМС.
Разни:

• Писмо от АБРО с молба за среща.

Начало на заседанието  11,00 часа, водено от Мария Стефанова, Председател на  СЕМ, 
експерт протоколист – Михаела Йоргова 

Мария Стефанова  откри заседанието и предложи дневния ред за обсъждане. Към т. 
„разни” предлага съветниците да заявят желание за участие  в ХІ рекламен форум, по 
покана на АРА. 
СЕМ реши поканата да бъде предоставена на Таня Димитрова, която да прецени кой от 
експертите да вземе участие във форума. 
Не бяха направени предложения за допълнения или промени и  СЕМ прие с 6 гласа 
„за” дневния ред на заседанието (Л. Райчева не присъства при приемането на дневния 
ред.).

ПО ТОЧКА „ПЪРВА”:

Мария Стефанова насочи вниманието на съветниците към т. І от докладната на отдел 
„Лицензиране и регистриране” (докл. с вх. № 013-332/06.04.2007 г. е приложена към 
Протокол № 24): 
І. Проекти за индивидуални лицензии за осъществяване на радиодейност в 
градовете Ямбол, Габрово и Монтана.
 Предложението  е  лицензиите  да  бъдат  връчени  официално  на  носителите  им  на 
17.04.2004 г. (вторник). 
Съветниците изразиха съгласие и последва разговор относно отпечатването им.  СЕМ 
реши да възложи отпечатването на титулните страници на 5-те лицензии от  B S 
Company (фирмата, отпечатала материалите за организираната от СЕМ конференция в 
Албена).  СЕМ взе решение да връчи официално лицензиите на носителите им на 
17.04.2007 г. от 10,30 часа.
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Борислав Шабански изложи останалите точки от докладната записка, както следва:
ІІ.  По  заявление  вх.  027-61/03.04.2007г.  от  “Алфа  Радио”  ООД за  изменение  на 
индивидуална лицензия за радиодейност № 441-00271/11.01.2001г., която дружеството 
притежава за град София. Отправеното искане е за изменение на т.1.2 от лицензията - 
наименованието  на  програмата  да  се  промени  от  “Радио  Да”  на  “АЛФА  РАДИО 
СОФИЯ” -  СЕМ гласува с  6  гласа „за” и 1  „въздържал се”  (Райна Николова) 
решение за изменение на индивидуалната лицензия в съответствие със заявеното 
искане.
ІІІ. По писмо на КРС вх. № 027-46/23.03.2007 г. относно  получено писмо от “Супер 
- 2001” ЕООД, с което се иска предварително разрешение за прехвърлянето на дялове 
от  капитала  на  дружеството  –  искането  е  едноличният  собственик  на  капитала  на 
дружеството  Снежана  Костадинова  Димитрова  да  приеме  нови  съдружници  и  да 
прехвърли по 25 дяла от капитала по равно на Георги Василев Димитров и на Георги 
Тодоров  Терзиев -  СЕМ  гласува  с  6  гласа  „за”  и  1  „въздържал  се”  (Райна 
Николова) :Дава съгласие за предварително  прехвърляне на дялове от капитала 
на дружеството.  
.  
ІV. Писмо  на  КРС вх.  № 027-36/16.03.2007  г.  относно   искане  за  изменение  на 
техническите параметри на индивидуална далекосъобщителна лицензия, по реда 
на чл. 27, т. 6 от Закона за далекосъобщенията, а именно, че КРС изменя лицензии за 
далекосъобщителна дейност след решение на СЕМ:

По заявление от “Гларус” ООД за изменение на индивидуална лицензия № 101-
02792/14.07.2005 г. за изграждане, поддържане и използване на далекосъобщителна 
мрежа  за  осъществяване  на  далекосъобщителна  дейност   наземно 
радиоразпръскване на радиосигнали в гр. Поморие.  Изменението на лицензията е 
във  връзка  с  одобряване  на  работен  проект  с  по-високи  мощности,  поради 
трансгранични смущения -  СЕМ гласува с 6 гласа „за” положително решение: 
дава съгласие КРС да извърши изменението съобразно заявеното искане. 

V. По писмо на КРС вх. № 013-69-57/02.04.2007 г., с което ни информират (във връзка 
с  наше  писмо  изх.  №  013-69-51/07.03.2007г.),  че  БНР  не  е  представило  в  КРС 
становище  по  Проекта  на  индивидуална  лицензия №  102  за  осъществяване  на 
далекосъобщения  чрез  далекосъобщителна  мрежа  за  наземно  цифрово 
радиоразпръскване на радиосигнали в обхвата на къси вълни по технологията DRM. 
Със същото писмо КРС ни уведомява,  че на на свое заседание Комисията е приела 
резултатите  от  проведено  обществено  обсъждане  на  Проекта  на  индивидуална 
лицензия № 102 и е одобрила типов образец на лицензията, информацията за които се 
намира в интернет страницата на КРС -  СЕМ възложи  на  Борислав Шабански да 
подготви  писмо  до  КРС  (относно  текста  на   т.  1  и  3  ,  които  СЕМ  е  счел  за 
проблемни  в  предложената  при  обсъждането  редакция  -   че  трябва  да  бъде 
записано „...програма, лицензирана по ЗРТ.” 
VІ.  По  молба  вх.  №  027-66/06.04.2007г.  от  “Радио  Сити”,  с  която   -  с  оглед 
изпълнението  на  чл.  83,  ал.  3  от  Закона  за  далекосъобщенията  спрямо 
далекосъобщителните  оператори,  че  при  промяна  на  собствеността  на  съответното 
търговско  дружество  е  необходимо  положително  становище  на  СЕМ,  се  иска 
предварително съгласие за прехвърляне на дружествени дялове на “Радио Сити” ООД  - 
от досегашните собственици Камен Методиев Спасов и Йонас Силемарк, както следва:

- прехвърляне на 168 дяла (съответстващи на 33.4% от капитала на дружеството) 
от Камен Методиев Спасов на “Къмюникорп Груп” ЛТД
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- прехвърляне на 167 дяла (съответстващи на 33.6% от капитала на дружеството) 
от  Йонас  Озборн  Силемарк  на   “Къмюникорп  Груп”  ЛТД -  СЕМ   взе 
положително решение с 6 гласа „за” и 1 „въздържал се” (Райна Николова) 
по  молбата на „Радио Сити”.

VІІ. По уведомителни писма – СЕМ прие информацията относно:

1. От  “Българска  Радиокомпания”  ООД  вх.  №  027-53/28.03.2007  г, 
лицензиран  оператор  по  смисъла  на  ЗРТ,  във  връзка  с  промяна  по 
партидата на дружеството: 
- прехвърляне на 11 дружествени дяла от Лиляна Христова Друмева 

на “Ен Ер Джи – Нова Радио Генерация” ЕООД
- вписване като съдружник на “Ен Ер Джи – Нова Радио Генерация” 

ЕООД
Приложено е копие от съдебно решение. 

2. От “Агенция Витоша” ЕООД вх.  № 027-60/02.04.2007 г,  лицензиран 
оператор  по  смисъла  на  ЗРТ,  във  връзка  с  промяна  по  партидата  на 
дружеството. Приложено е копие от съдебно решение. 

3. От “Балкан Българска Телевизия” АД вх. № 027-64/05.04.2007 г., във 
връзка  с  промени  по  фирменото  дело:  вписване  на  прокурист  на 
дружеството – Кирил Емануилов Гоцев, който управлява и представлява 
медията. Приложено е копие от съдебно решение.

Във връзка с получено писмо – покана от Български Хелзинкски комитет , за участие в 
дискусия на 17.04.2007 г. по въпроси на концентрацията на  медиите в България – СЕМ 
реши Борислав Шабански да представлява Съвета. 
Отчитайки  важността  на  темата,  Лилия  Райчева  припомни  на  Съвета  за  отдавна 
направено  от  нея  предложение  СЕМ  да  изготви  справка  за  всички  сливания, 
прехвърляния в радио- и тв сектор.Би подхождало на СЕМ да организира дискусия във 
връзка с документите,  които ЕК е публикувала преди повече от 2 месеца.  Подкрепя 
решението Борислав Шабански да присъства на срещана, което не пречи в СЕМ да се 
подготви такава справка. 
Мария Стефанова  отбеляза,  че  тези  процеси  на  сливания  и  прехвърляния  отдавна 
протичат  в  сектора  и  СЕМ  ги  наблюдава  и  отразява.  Надява  се,  че  г-н  Шабански 
достойно ще представи институцията.

ПО ТОЧКА „ВТОРА”:

По  докладна  записка  от   Р.  Чемширов  (вх.  №  013-327-02/12.04.2007  г.)  относно 
заявление  за  достъп  до  обществена  информация  –  СЕМ  прие  предложението 
заявлението да бъде препратено до БНР с резолюция за незабавно осигуряване на 
исканата информация, както и за това да бъде информиран г-н Калин Манолов; в 
писмото следва да бъде посочен и записан текста на чл. 18 от ЗРТ; писмото ще 
подготви Радослав Чемширов.
По докладни записки от отдел „Правен” относно АУАН СЕМ взе решения, както 
следва

• По докладна от М. Манева (вх. № 014-37-05/05.04.2007 г.) относно АУАН 
№ 15/06.03.2007 г., съставен на оператора „ЕВРОКОМ – НАЦИОНАЛНА 
КАБЕЛНА ТЕЛЕВИЗИЯ” ООД за нарушение на чл. 76, ал. 4, т. 1 от ЗРТ 
Съветът проведе следното обсъждане:
Райна Николова  обърна  внимание  върху  възражението  на  оператора, 
направено от изпълнителния директор – в него става дума за макети с 
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национално  историческо  значение,  както  и,  че  за  да  бъдат  закупени  е 
нужна дебитна карта за закупуването на тези стоки. Смята, че в случая не 
става дума за особено опасен продукт, т.е., нещо, което и повлияло силно 
негативно върху малолетните и непълнолетните. Ако би гласувала, би се 
въздържала от налагането на санкция, защото й се струва, че  става дума 
за игра, която има образователна функция.
Според Мария  Стефанова  съветниците  трябва  да  претеглят  дали 
образователният елемент е водещ или търговският.
Лилия Райчева би искала да обърне внимание върху факта, че авторката 
на възражението не е отразила напълно извършеното – освен тези макети 
(паметници с национална историческа стойност) съставителят на акта е 
описал и други макети.  
Милен Вълков  напомни практиката  на СЕМ при първо нарушение от 
страна на операторите – предлага да им бъде изпратено писмо, с което да 
им бъде обърнато внимание.
Според  Бойчо  Кулински  нещата  „са  на  кантар”  –  и  експертите, 
съставили акта, имат право. В същото време е съгласен и с аргументите 
на  Райна  Николова.  Присъединява  се  към  предложението  на  Милен 
Вълков за строго писмо, в което да се отбележи, че възползвайки се от 
детската неопитност на малките зрители, има елемент на призоваване към 
купуване  на  макетите.  Смята,  че  Съветът  може  да  прояви  известна 
толерантност, имайки пред вид характера на стоката.
Людмил  Стайков  си  прави  извод  от  чутото,  че  има  непълнота  в 
законодателството  и  тези,  които  трябва  да  го  прилагат,  понасят 
последиците.  Съгласен  е  за  жест  към  оператора,  но  в  същото  време 
подкрепя категоричността на отдел „Правен”. Съгласен е да се напише 
писмо, в което да се отрази, че СЕМ прави жест, а не, че операторът има 
право в тълкуването, че няма закононарушение. 
Стефан  Димитров  се  присъединява  към  предложението  на  Райна 
Николова, на акад. Стайков и на Бойчо Кулински. за писмо до оператора. 
Мария Стефанова подкрепя либералния подход, когато вижда смисъл в 
това. В случая ще уважи труда на колегите от мониторинга и на отдел 
„Правен”   и  ще  подкрепи  издаването  на  наказателно  постановление. 
Подложи на гласуване предложението за санкция на оператора. 
СЕМ гласува с два гласа „за”  (Лилия Райъчева, Мария Стефанова) 
и 5 „въздържали се” (останалите членове на СЕМ) предложението за 
санкция в размер на 2000 лева.
СЕМ гласува  с 5 гласа „за” и 2 „въздържали се” (Лилия Райчева, 
Мария Стефанова) решението: Възлага на председателя да прекрати 
административнонаказателната преписка на основание маловажност 
на нарушението, но с писмо ще предупреди оператора, че при 
повторно извършване на нарушението, ще бъде санкциониран; в 
писмото следва да бъде отправен упрек към изпълнителния директор 
на оператора заради частично изложените рекламирани стоки, във 
възражението; писмото ще подготви М. Манева;

Милен  Вълков  направи  обяснение  на   вот:  Не  омаловажава  труда  на 
отдел „Правен”,  напровит – започнал е изказването си с  това,  че те са 
прави. 
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• По докладна от М. Манева (вх. № 014-38-07/05.04.2007 г.) относно АУАН 
№ 16/08.03.2007 г., съставен на „М.САТ ТВ” ООД за извършени две 
нарушения:  на чл. 82, ал. 1 и чл. 86, ал. 1, т. 4 от ЗРТ. (За тези нарушения 
операторът към момента има издадени НП, които са влезли в сила, и 
съгласно новия текст на т. 33, § 1 от ДР на ЗРТ, те попадат в хипотезата 
на повторност. (това означава, че за всяко от констатираните нарушения 
следва да се наложи имуществена санкция в двоен размер):
СЕМ гласува с 5 гласа „за” и 2 „въздържали се” (Райна Николова, 
Стефан Димитров) решението: Възлага на Председателя да издаде 
НП – налагане на имуществена санкция в размер по 4000 (четири 
хиляди) лева за всяко едно от извършените нарушения (поради 
хипотезата на повторност); СЕМ ще отправи благодарност на 
съставителя на акта Даниела Жукова за професионално 
извършената работа по съставяне на акта и доказване на 
нарушенията.  

• По докладна от М. Манева (вх. № 014-25-06/05.04.2007 г.) относно АУАН 
№ 09/23.02.2007 г., съставен на „7 ДНИ ТВ” АД за нарушение на чл. 80, 
ал.  5,  изр.  първо  от  ЗРТ (за  реклама  на  способностите  на  лечение  на 
лекар)  М. Манева докладва и  текста  на  писмо от  МЗ,  с  което  СЕМ е 
поискал становище по казуса).
СЕМ гласува с 5 гласа „за”, 1 „въздържал се” (Райна Николова) и 1 
неприсъствал при гласуването (Милен Вълков)  решението: Възлага 
на Председателя да издаде НП – налагане на имуществена санкция в 
размер на 2000 (две хиляди) лева.

• По  докладна  записка  от  Д.  Петрова  (вх.  №  014-72-05/16.03.2007  г.) 
съставен на „Болкан нюз корпорейшън” ЕАД за нарушение на чл. 82, ал. 
3  от  ЗРТ  (за  разделяне  на  екрана  на  две  части,  като  се  прекъсват 
финалните надписи на филм)  СЕМ взе следните решения: възлага на 
Адриана  Василева  (съставител  на  акта)  да  проучи  практиката  в 
няколко  телевизии  от  страни  –  членки  на  ЕС  и  да  направи 
обобщение в срок до 2 седмици; СЕМ възлага на отдел Правен” да 
подготвят  доклад  за  уредбата  на  тази  материя  в  документите  на 
ЕПРА и  проекта на новата Директива „Аудиовизия без граници” в 
срок  2  седмици.  След  обсъждане  на  практиките  и  промените  в 
европейските документи СЕМ ще вземе решение по акта.

• По докладна записка от В. Петрова (вх. № 013-333/10.04.2007 г.) относно 
участие  в  юридически  семинар  „България  и  правото  на  Европейския 
съюз”, който ще се проведе от 24 до 26 април 2007 г. в гр. София, СЕМ 
гласува със 7 гласа „за”  решение в семинара да участва един юрист, 
а  при  възможност  (след  консултация  със  Спаска  Янева)  –  двама 
юристи. Цената за участие в семинара е 240 (двеста и четиридесет) 
лева за едно лице.  

ПО ТОЧКА „ТРЕТА”:

По докладна записка от Т.  Димитрова и Сп.  Янева (вх.  № 013-235-01/10.04.2007 г.) 
относно предложение за лимит на гориво за служебните автомобили в регионалните 
бюра СЕМ гласува с 6 гласа „за” (2-ма неприсъствали при гласуването – М.Пешева, 
Ст.Димитров) решение:  Утвърждава  месечен  лимит  на  гориво  за  служебните 
автомобили в регионалните бюра до 250 км за всички градове за период от три 
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месеца, както и протоколи от проведените срещи с оператори. След този период и 
след анализ, СЕМ ще направи промяна при необходимост. 

ПО ТОЧКА „ЧЕТВЪРТА”:

По докладна записка от инж. М. Бързанов (вх. № 013-337/10.04.2007 г.) относно оферти 
на фирми за доставка на многофункционални устройства (принтер, скенер и копирна 
машина  ,  както  и  един брой матричен  принтер,  след  проведеното  обсъждане  СЕМ 
гласува  с  6  гласа  „за”  (2-ма  неприсъствали  при  гласуването  –  М.  Пешева,  Ст. 
Димитров) решенето:  Приема  офертата  на  фирма  STEMO.  (Офертите  на  трите 
фирми са приложени към докладната и  ще бъдат приложени към протоколното 
решение).

ПО ТОЧКА „ПЕТА”:

Във връзка с писмото от Министерство на икономиката и енергетиката (вх. № 013-874-
06-06/10.04.2007  г.  )  относно  съгласуване  на  проект  на  ПМС  СЕМ  възложи  на 
юристите от  отдел „Правен” да подготвят мнение – за заседанието на 17.04.2007 г. 
(вторник).

ПО ТОЧКА „РАЗНИ”:

• Във връзка с писмото от АБРО (вх. № 013-335/10.04.2007 г.) съдържащо искане 
за  среща  със  СЕМ,  Съветът  реши  да  проведе  срещата  на  17.04.2007  г. 
(вторник) от 14,00 часа, в заседателната зала. Кина Дунабет ще се свърже с 
главния секретар на АБРО, за  потвърждение на  датата и часа на срещата.

• Лилия  Райчева постави  въпрос  относно  изготвянето  на  календар  на  най-
близките задачи на СЕМ, напр. :

- определяне на срок за приключване на конкурсите в гр. Ловеч;
- срокове за четене на концепции на кандидатите за генеране директор 

на БНР;
- за телевизионните конкурси;
- за избор на членове на УС на БНТ;
- определяне на провеждането на конкурса за генерален директор на 

БНТ (Мария Стефанова ще предложи дата на следващото заседание 
във вторник – 17.04. 2007 г.);

- изслушване отчетен доклад за дейността на УС на БНР.
• СЕМ гласува  с  6  гласа  „за”  (2-ма неприсъствали  при  гласуването)  текста  на 

Решението  от  03.04.2007  г.,  Протокол  №  22),  с  което  СЕМ  утвърждава 
конкурсните книжа по обявените от СЕМ с решения от № 61 до № 75, вкл., от 
20.03.2007  г.  ,  и  определя  цената  на  конкурсните  книжа  в  размер  на  1000 
(хиляда) лева. 

• Във  връзка  с  конкурса  за  заемане  на  длъжността  експерт  „Връзки  с 
обществеността”   Мария  Стефанова  запозна  Съвета  с  резултатите  –  не  е 
обнадеждена от показаните резултати.

Приложени документи към Протокол № 24:
1. Покана за ХІ рекламен форум.
2. Докладна  записка  от  Б.  Шабански  и  А.  Лозенска  –  Тодорова  с  вх.  №  013-

332/06.04.2007 г.
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3. Проект на решение с вх. № 013-351/12.04.2007 г.
4. Предложение от Сп. Янева относно цената на конкурсните книжа с вх. № 013-

351-01/12.04.2007 г.
5. Докладна  от  Р.  Чемширов  относно  заявление  за  достъп  до  обществена 

информация с вх. № 013-327-02/12.04.2007 г.
6. Докладна записка от М. Манева относно АУАН № 15/06.03.2007 г., с вх. № 014-

37-05/05.04.2007 г.
7. Докладна записка от М. Манева относно АУАН № 16/08.03.2007 г., с вх. № 014-

38-07/05.04.2007 г.
8. Докладна записка от М. Манева относно АУАН № 09/23.02.2007 г., с вх. № 014-

25-06/05.04.2007 г.
9. Докладна  записка  от  В.  Петрова  относно  участие  в  семинар  с  вх.  №  013-

333/10.04.2007 г.
10. Докладна записка от Т. Димитрова и Сп. Янева относно предложение за лимит 

на гориво за служебните автомобили с вх. № 013-235-01/10.04.2007 г.
11. Докладна записка от Д. Петрова относно АУАН № 11/01.03.2007 г. с вх. № 014-

72-05/16.03.2007 г.
12. Докладна записка от М. Бързанов с вх. № 013-337/10.04.2007 г.
13. Писмо от М-во на икономиката и енергетиката с вх. № 013-874-06-06/10.04.2007 

г.
14. Писмо от АБРО с вх. № 013-335/10.04.2007 г.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ: 

Бойчо Кулински Лилия Райчева
  ....................   ..................

Людмил Стайков Маргарита Пешева
  .......................    .................

Милен Вълков
      ................

Райна Николова    .................... Стефан Димитров   
Мария Стефанова 
Председател

     .................
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